
ČLENY (základ) 
 
A - AN 
 
členy neurčité - mají stejný význam - rozdíl je v tom, zda slovo, které po členu  následuje, 
začíná souhláskou či samohláskou 
 
a book - a frog - a car 
an apple - an egg - an umbrella 
 
pozor na slova, která začínají samohláskou, ale výslovnost je jako u souhlásky a naopak 
 
a house ALE an hour (tiché H) 
an uncle ALE a university (vyslovuji jako souhlásku) 
 
 
Členy neurčité použijeme, hovoříme-li obecně, o nové informaci, o množství (a lot, a little) či 
o povolání (a doctor).  
 
Členy neurčité ​NEUŽÍVÁME ​v množném čísle.  
 
THE  
 
člen určitý - můžeme jej použít v čísle jednotném i v čísle množném - vyjadřuje něco 
konkrétního, něco, o čem jsme již hovořili, či věci unikátní (the sun) - také jím můžeme dát 
důraz 
------------------------ 

SLOVESO HAVE (mít) 
 

I have 
you have  
he ​has 
 
we have 
you have 
they have 
 
ZÁPOR 
 
I do not have = I don’t have 
you do not have = you don’t have 
he ​does ​not ​have ​= he ​doesn’t have 
 
we do not have = we don’t have 
you do not have = you don’t have 
they do not have = they don’t have 



OTÁZKA 
 
Do I have? 
Do you have?  
Does ​he have?  
 
Do we have?  
Do you have? 
Do they have?  
------------------------ 
 
CVIČENÍ 
Doplňte slovesa a členy.  
 
Do you ________ __________ computer?  
 
Does she ________ __________ umbrella?  
 
Do we _________ __________ egg?  
 
I have _________ brother. Do you _______ ___________ brother?  
 
_______ he have ________ brother?  
 
We don’t _________ ____________ house. We have ________ flat.  
 
You _________ ___________ _________ flat. You have a house.  
 
 


